
Protokół Nr XXXV/05 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej w dniu 20 października 2005 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 

w Gostyniu 

 

Ad 1)  
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Piotr Curyk o godzinie 17.00 otworzył trzydziestą 

piątą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego.  
Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

W Radzie Powiatu Gostyńskiego zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że 

Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane kworum. Podczas 

stwierdzania kworum na sesji obecnych było 18 radnych. Nieobecny był radny Pan Leszek 

Hądzlik.  

Lista obecności stanowi załącznik  do protokołu.  

 

Ad 2)  
Przewodniczący Rady powiedział, że z nazwy jest to sesja nadzwyczajna choć Statut 

Powiatu Gostyńskiego takiej sesji nie przewiduje. Sesja została zwołana na wniosek 5 

radnych.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił proponowany porządek obrad XXXV 

sesji Rady Powiatu.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski do zaproponowanego porządku obrad.  

Starosta Pani Elżbieta Palka zaproponowała dodanie projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu i w budżecie powiatu na 2005 r. 

Projekt uchwały zakłada kilka bieżących zmian związanych z funkcjonowaniem jednostek 

oraz zakłada ewentualne wprowadzenie środków na wykup szpitala. 

Ponadto, Starosta dodała, że w związku z zagrożeniem ptasią grypą zaproponowała dodanie 

punktu: „Wystąpienie Powiatowego Lekarza Weterynarii na temat zagrożenia ptasią grypą.” 

Radny Pan Stanisław Zaremba zaproponował wprowadzenie do proponowanego porządku 

obrad punktu – „dyskusja nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości w Gostyniu.” 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk powiedział, że zawsze nad projektem uchwały jest 

dyskusja i nie ma potrzeby wprowadzania dodatkowego punktu w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady dodał, że wprowadzenie nowych punktów w innych sprawach jest 

możliwe po uzyskaniu zgody na zmianę porządku obrad wnioskodawców. 
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Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał, czy Statut Powiatu Gostyńskiego jest 

obowiązujący.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk powiedział, że Rada Powiatu nie wprowadziła 

zmian do obecnego Statutu więc jest obowiązujący.  

Radny Pan Kazimierz Musielak zastanawiał się, jak to się stało, że jest sesja nadzwyczajna 

skoro Statut takiej sesji nie przewiduje. 

W ξ 25 Statutu Powiatu Gostyńskiego jest wskazany katalog punktów porządku obrad, który 

powinna zawierać każda sesja. Powinno ich być co najmniej dziewięć. Zgodnie z ξ 45 ust. 2 

Statutu projekt uchwały powinien być zaopiniowany przez radcę prawnego. W przesłanym 

projekcie uchwały brakuje parafy radcy prawnego.  

Kolejna sprawa poruszona przez radnego Pana Kazimierza Musielaka dotyczyła 

wnioskowania przez grupę radnych o zwołaniu sesji. Radny stwierdził, że wnioskodawcy 

powinni przedstawić całą sesję – projekt uchwały, proponowany porządek obrad. Być może 

radni – wnioskodawcy przedstawili to Przewodniczącemu Rady. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk powiedział, że grupa radnych, która wnioskowała o 

zwołanie sesji przedłożyła proponowany porządek obrad sesji, który został przesłany radnym 

wraz z projektem uchwały, uzasadnieniem do projektu uchwały i pismem Zgromadzenie.  

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński odnosząc się do zarzutów związanych ze 

zwołaniem nadzwyczajnej sesji wyjaśnił, że faktycznie Statut Powiatu nie przewiduje sesji 

nadzwyczajnej. Jednak w zaproszeniu na sesję pojawiło się stwierdzenie o zwołaniu sesji 

nadzwyczajnej, aby podkreślić specjalny tryb zwołania sesji. Radny Pan Kazimierz Musielak 

słusznie stwierdził, że Statut Powiatu przewiduje pewne wymagania co do porządku obrad. 

Jednak w przypadku zwołania sesji na wniosek grupy radnych w terminie 7 dni nie jest 

możliwe zachowanie przez wnioskodawców tych wszystkich punktów. Paragraf 25 Statutu 

przewiduje punkty porządku posiedzenia sesji, które dotyczą głównie Zarządu Powiatu. Ten 

tryb gwarantuje uprawnienia przede wszystkim opozycji w Radzie. Wnioskodawcy wręcz nie 

mogą zachować tych wymogów jakie nakłada Statut.  

Przewodniczący Rady powiedział, że radni mogą zgłosić wnioski i proponować zmiany w 

porządku obrad, które mogą być przegłosowane za zgodą radnych, na wniosek których sesja 

została zwołana.  

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński powiedział, że radca prawny w dniu wysyłania 

materiałów na posiedzenie sesji zapoznał się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie szpitala w Gostyniu. Jednak pieczątką radcy prawnego projekt uchwały 

został opatrzony w terminie późniejszym. Radca prawny zaopiniował projekt uchwały 

pozytywnie. 

Radny Pan Grzegorz Marszałek stwierdził, że termin 7 dni jest źle interpretowany. Nie 

mówi się, że należy zwołać sesję w terminie 7 dni. Przewodniczący Rady ma obowiązek 
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zwołać sesję w ciągu 14 dni, a jeśli tego nie zrobi, to sesję zwołuje najstarszy wiekiem radny. 

Radny stwierdził, że te procedury mogłyby być zachowane. Materiały na sesję powinny być 

dostarczone na 7 dni przed planowaną sesją, a w Statucie Powiatu nic nie mówi się na temat 

sesji nadzwyczajnej.  

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński przytoczył artykuł 15 ust. 7 ustawy o samorządzie 

powiatowym, z którego wynika, że na wniosek Zarządu lub co najmniej ¼ ustawowego 

składu rady powiatu przewodniczący obowiązany jest zwołać sesję na dzień przypadający w 

ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku.  

Radny Pan Kazimierz Musielak powołując się na ξ 17 ust. 3 Statutu Powiatu powiedział, że 

Przewodniczący Rady ma obowiązek przesłać zawiadomienie o sesji na 7 dni przed 

terminem obrad.  

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński powiedział, że Przewodniczący Rady otrzymał od 

wnioskodawców projekt uchwały wraz z proponowanym porządkiem obrad, który został 

dostarczony radnym. 

Radny Pan Kazimierz Musielak powiedział, że porządek obrad każdej sesji powinien 

zawierać: przyjęcia protokołu, informację z działalności Zarządu, odpowiedzi na pytania 

dotyczące informacji, zapytania radnych i odpowiedzi na nie, informację o interpelacjach, 

wnioski i oświadczenia, wolne głosy.  

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński wyjaśnił, że ten paragraf jest stosowany w sesjach 

zwykłych, które są zwoływane przez Przewodniczącego Rady w zwykłym trybie. W 

przypadku, gdy sesja jest zwołana na wniosek grupy radnych, to oni nie biorą 

odpowiedzialności za prace Zarządu Powiatu.  

Radny Pan Kazimierz Musielak powiedział, że skoro nie ma nadzwyczajnej sesji, to 

dlaczego w zaproszeniu na sesję pojawiła się informacja o zwołaniu nadzwyczajnej sesji.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk wyjaśnił, że tak zostało to sformułowane, aby radni 

nie dziwili się, że materiały na sesję otrzymują na trzy dni przed planowanym posiedzeniem.  

Radny Pan Mieczysław Nowak złożył wniosek o dodanie punktu „Zapytania radnych i 

odpowiedzi”. 

Przewodniczący Rady zapytał wnioskodawców, czy wyrażają zgodę na wprowadzenie 

dodatkowych punktów do porządku obrad.  

Starosta Pani Elżbieta Palka zabrała głos w imieniu wnioskodawców i powiedziała, że 

wnioskodawcy wyrażają zgodę na wprowadzenie dodatkowych punktów.  

Wniosek radnego został przyjęty w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw” , 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

Radny Pan Janusz Tywoniuk  zapytał o nazwiska radnych, którzy złożyli wniosek o 

zwołanie sesji. 
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Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że wniosek złożyli radni: Elżbieta Palka, 

Eugeniusz Bandrowski, Franciszek Celka, Kazimierz Dworecki, Stanisław Zaremba. 

Radna Pani Ewa Ciszak powiedziała, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości w Gostyniu, ale jest to transakcja wiązana. Jako drugi etap będzie 

nabycie szpitala w Poniecu.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że siostry postanowiły odstąpić od 

wcześniejszych ustaleń i w związku z tym zaproponowały sprzedaż nieruchomości w 

Gostyniu nie wskazując terminu ani konieczności nabycia szpitala w Poniecu. W związku z 

tym, że proces przygotowywania się do podpisania aktu notarialnego będzie trwał dość długo 

i będzie poprzedzony spisaniem tzw. protokołem uzgodnień. Wówczas może się zdarzyć, że 

nie da się wszystkiego uzgodnić, a więc może jeszcze nie dojść do wykupu. Starosta 

przypomniała, że projekt uchwały jest tylko wyrażeniem zgody na nabycie nieruchomości, co 

nie jest równoznaczne z nabyciem nieruchomości. Nabycie nieruchomości następuje dopiero 

z chwilą podpisania aktu notarialnego.  

Radny Pan Janusz Sikora stwierdził, że pismo sióstr obliguje powiat do wykupu 

nieruchomości w Poniecu w II etapie. W piśmie Zgromadzenia Sióstr czytamy, że 

„Zgromadzenie rozumiejąc problemy finansowe a zarazem potrzebę funkcjonowania 

szpitala, proponuje wykup tych nieruchomości w dwóch etapach: pierwszy – wykup 

nieruchomości w Gostyniu, drugi etap – wykup nieruchomości w Poniecu. Radny stwierdził, 

że Pani Starosta nie ma podstaw twierdzić z całą pewnością, czy nieruchomość w Poniecu 

powiat będzie musiał kupić, czy też nie.  

Radny Pan Józef Śląski powiedział, że w tej chwili dyskusja jest nad programem dzisiejszej 

sesji, a nie nad projektem uchwały.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że jeśli radny Pan Janusz Sikora chce iść na 

rękę Zgromadzeniu i wnieść jeszcze jeden projekt uchwały w sprawie wykupu nieruchomości 

w Poniecu, to wnioskodawcy wyrażają zgodę na umieszczenie tego punktu w porządku 

obrad.  

Radny Pan Janusz Sikora powiedział, że wykup nieruchomości nastąpi w dwóch etapach. 

Starosta Pani Elżbieta Palka wyjaśniła, że w dniu dzisiejszym Rada ma podjąć uchwałę w 

sprawie wykupu w nieruchomości w Gostyniu. Jeśli w protokole uzgodnień miałby się 

znaleźć zapis, że np. w roku 2008 powiat będzie miał wykupić nieruchomość w Poniecu to 

Zarząd nie podpisze takiego protokołu ponieważ nie będzie posiadał mandatu od Rady. 

Radny Pan Grzegorz Marszałek powiedział, że kwota 1.250.000 zł, która miała być 

przeznaczona na remont szpitala została z powrotem przeznaczona na wykup szpitala.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że projekt uchwały budżetowej przewiduje takie 

posunięcie.  
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Wniosek Starosty o dodanie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zamian 
budżetu w budżecie powiatu na 2005 r. został przyjęty w wyniku głosowania: 16 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”. 
Wniosek Starosty o dodanie do porządku obrad punktu „Wystąpienie Powiatowego 
Lekarza Weterynarii w Gostyniu w związku z zagrożeniem ptasią grypą” został przyjęty 
w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”. 
Wniosek radnego Pana Mieczysława Nowaka o dodanie do porządku obrad punktu: 
„Zapytania radnych i odpowiedzi” został przyjęty w wyniku głosowania: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się”. 
Proponowany porządek obrad został przyjęty w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 1 
głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

W głosowaniu uczestniczyło 19 radnych.  

Porządek obrad stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 3a)  
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Gostyniu  

przedstawiła Starosta Pani Elżbieta Palka, jako pierwsza podpisana pod wnioskiem grupy 

radnych. 

Starosta przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały o następującej treści: 
Wnioskodawcy przedkładają projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości położonej w Gostyniu. 

Właścicielem nieruchomości szpitalnych jest Zgromadzenie Sióstr Miłosierdzia św. 
Wincentego aI Paulo. Obiekty te zostały przejęte w 1949 roku przez Powiatowy Związek 
Samorządu Terytorialnego w Gostyniu w bezpłatne użytkowanie. 

W 1991 roku Zgromadzenie, na podstawie ustawy z dnia 17 maja 1989 roku o 
stosunku Państwa do Kościoła Katolickiego, zażądało przywrócenia własności 
nieruchomości.  

W toku postępowania regulacyjnego w 1995 roku sporządzono protokół uzgodnień, w 
którym ustalono zasady korzystania przez ZOZ z obiektów i zawarto umowę nieodpłatnego 
użytkowania przedmiotowej nieruchomości przez okres 20 lat. 

Zgodnie z § 3 umowy użytkownik ma prawo dokonywać rozbudowy i modernizacji za 
zgodą właściciela, przy czym nakłady te po ustaniu użytkowania nie podlegają zwrotowi i 
stają się nieodpłatnie własnością Zgromadzenia. 

Zgromadzenie w piśmie z dnia 14 października 2005 r. poinformowało, że nie wyraża 
zgody na modernizację i rozbudowę budynków szpitalnych, nie wyraża również zgody na 
przedłużenie umowy użytkowania, natomiast proponuje wykup nieruchomości użytkowanych 
przez ZOZ w Gostyniu w dwóch etapach – w pierwszej kolejności w Gostyniu, a w kolejnych 
latach w Poniecu. 

W związku z wejściem w życie rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 22 czerwca 
2005 r. w sprawie wymagań, jakim powinny odpowiadać pod względem fachowym i 
sanitarnym pomieszczenia i urządzenia opieki zdrowotnej, obiekty szpitalne do 2010 roku 
muszą zostać znacząco zmodernizowane i rozbudowane. Zasadne jest więc wykupienie od 
Zgromadzenia tychże nieruchomości i szybkie przystąpienie do ich modernizacji. Koncepcja 
projektowa przygotowana na zlecenie SP ZOZ w Gostyniu wskazuje na możliwość 
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dostosowania obiektów do wymogów rozporządzenia. Powiat będąc właścicielem 
nieruchomości będzie mógł podejmować próby uzyskania środków zewnętrznych na ich 
rozbudowę”. 
 

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że Zarząd Powiatu zaopiniował projekt 

uchwały pozytywnie (uchwała Nr 104/810/05 z dnia 20 października 2005 r.). 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef 
Śląski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały negatywnie (uchwała Nr 

45/156/05 z dnia 20 października 2005 r.). 

Przewodniczący Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 
Jerzy Giernalczyk poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 

(uchwała Nr 34/83/05 z dnia 20 października 2005 r.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk poinformował, że 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały negatywnie (uchwała Nr 36/116/05 z dnia 20 

października 2005 r.). 

Radna Pani Ewa Ciszak powiedziała, że sprawa wykupu szpitala jest bardzo ważna i na 19 

radnych spoczywa ogromna odpowiedzialność. Siostry zmieniły zdanie - w pierwszej wersji 

wyraziły zgodę na rozbudowę i modernizację szpitala, teraz się z tego wycofały i obecnie nie 

ma zgody na rozbudowę obiektów szpitalnych. Wydawało się, że siostry ulitują się, ponieważ 

powiat znalazł się w trudnej sytuacji w związku z wykupem szpitala. Są powiaty, które nie 

muszą wydawać pieniędzy na wykup obiektu tylko mogą wkładać pieniądze w remont. 

Powiat Gostyński znalazł się w tragicznej sytuacji, ponieważ na dzień dzisiejszy musi 

wyłożyć ileś milionów na wykup szpitala i dopiero myśleć o modernizacji. Ale nie ma dzisiaj 

innej możliwości i trudno mówić o budowie nowego szpitala. Czy do Starosty zgłosili się 

sponsorzy, którzy chcieliby wspomóc budowę szpitala? Radni dziś muszą podjąć decyzję o 

przyszłości szpitala gostyńskiego. Radna powiedziała, że będzie głosowała za wykupem 

szpitala. 

Radny Pan Leszek Hądzlik poprosił o informacje ile kosztuje wybudowanie nowego szpitala 

w przeliczeniu na jednego pacjenta. Jeżeli na budowę szpitala przewiduje się kwotę 50 mln 

zł, z tego 2 mln zł na zakup gruntu to pozostaje kwota 48 mln zł na 130 – 140 łóżek.          

Starosta Pani Elżbieta Palka nawiązując do wypowiedzi radnej Pani Ewy Ciszak dotyczącej 

źródeł finansowania budowy szpitala poinformowała, że nie ma nikogo kto chciałby wesprzeć 

inwestycję i partycypować w kosztach tego przedsięwzięcia. Jeśli wiele osób, które mówią o 

tym, że mogłyby wesprzeć, ale inną sprawą jest mówić o tym, a inną przyjść i zaproponować 

kwoty. Starosta przypomniała, że nie mogą wchodzić w grę kwoty rzędu kilku milionów 
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pozyskane od sponsorów ponieważ to nie rozwiąże sprawy. Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu 

wrócił dzisiaj z narady w Narodowym Funduszu Zdrowia w sprawie dalszego finansowania 

szpitali w województwie wielkopolskim i kilkoma uwagami będzie mógł się podzielić. Coraz 

słabsze rokowania są jeśli chodzi o możliwość większego finansowania szpitali przez NFZ.  

Jeśli chodzi o kwestię budowy nowego szpitala, Starosta powiedziała, że nic nie poradzi na 

to, że radni nie akceptują to co przedstawia oraz co przedstawiają projektanci. Starosta 

kierując wypowiedź do radnego Pana Leszka Hądzlika powiedziała, że cena łóżka 

szpitalnego waha się od 350 – 550 tys. zł. W tym wyliczeniu nie bierze się pod uwagę łóżka 

o wymiarach 2x1, ale całe zaplecze, media i obiekty obsługi i wiele innych pomieszczeń 

służących szpitalowi.  

Radny Pan Leszek Hądzlik powiedział, że też umie liczyć, a sprzęt jest własnością szpitala. 

Radny powiedział, że ma na myśli masę do wybudowania, nic poza tym, ponieważ szpital i 

tak trzeba wyposażyć.  

Radny porównał budowę szpitala do budowy hali sportowej w Krobi. Stwierdził, że można 

było dostosować salę spotkań do potrzeb sali sportowej.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że nikt nie zaprzecza, że nowy obiekt jest lepszy 

od starego. Jednak radny Pan Hądzlik należy do grupy radnych, którzy nie wierzą w słowa 

projektantów, a więc jedynym sposobem jest poszukanie własnych dróg i odpowiedzi na 

pytanie ile może kosztować budowa szpitala.  

Radna Pani Ewa Ciszak zapytała, czy w rozmowach z burmistrzami i wójtami Starosta 

uzyskała odpowiedź o wsparciu rozbudowy czy budowy szpitala.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że od marca prowadzone były rozmowy z 

burmistrzami i wójtami i przewodniczącymi rad, a potem z samymi radnymi poszczególnych 

gmin. Przedstawiana była koncepcja rozbudowy i modernizacji obiektów szpitalnych w 

Gostyniu. Już to wywoływało  wiele dyskusji, czy gminy będzie stać na to, aby wesprzeć 

powiat w kwocie 2 600 000 zł na wykup nieruchomości w rozłożeniu na trzy lata. Jeśli gminy 

podjęłyby uchwały w tej kwestii, to średnio każda gmina musiałaby wyłożyć od 

kilkudziesięciu do 300 000 zł. Już to wywoływało obawy radnych, a cóż dopiero 

partycypowanie w kosztach budowy nowego szpitala. Radni byli skłonni jeszcze w 

tegorocznym budżecie podjąć uchwały w tej sprawie. Jednak czekali na odpowiednią 

uchwałę Rady Powiatu w sprawie wykupu szpitala. Skoro Rada Powiatu takiej uchwały nie 

podjęła, Starosta ponownie udała się na spotkania z radnymi, aby wyjaśnić radnym całą 

sytuację osobiście. Na drugich spotkaniach Rady Miejskie w Krobi i Poniecu wyraźnie 

powiedziały, aby Rada Powiatu podjęła uchwałę, aby w przyszłorocznym budżecie gmin rady 

gmin mogły zarezerwować środki na wsparcie finansowe powiatu. Odbyło się spotkanie w  
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Urzędzie Miejskim z radnymi gminy. Radni nie podejmowali żadnej decyzji, ale burmistrz 

Gostynia wyraźnie podkreślał, że zrobią wszystko, aby wesprzeć koncepcję wykupu szpitala.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek powiedział, że ma pytanie dotyczące pisma skierowanego 

przez Zgromadzenie do Starosty. Z informacji przekazanych przez dyrektora SP ZOZ w 

Gostyniu wynika, że siostry wiedziały o podjętych decyzjach przez Radę Powiatu. Z pisma 

sióstr wynika, że jest to odpowiedź na pismo Starostwa oraz przeprowadzone rozmowy. 

Radny zapytał, czego dotyczyło pismo adresowane do sióstr.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że siostry wiedziały tylko, że Rada Powiatu nie 

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości. Po sesji 

wystosowane zostało pismo do Zgromadzenia, aby mieć kolejny dokument, który pozwoliłby 

wystąpić do Norweskiego Funduszu o środki. Wykup nieruchomości potrzeby był ze względu 

na próbę wystąpienia o środki finansowe. Jednak ta koncepcja upadła. Druga możliwość to 

korzystanie z nieruchomości przez najbliższe 10 lat. Zwrócono się do Zgromadzenia z 

prośbą o spotkanie. Siostry wyznaczyły termin spotkania na 12 października br. Na 

spotkaniu, na którym siostry wyraziły swoje stanowisko, poproszono, aby siostry przekazały 

stanowisko na piśmie. Po powrocie ze spotkania na piśmie zostało sformułowane pytanie, 

czy siostry wyrażają zgodę na rozbudowę i modernizację szpitala i na to pytanie siostry 

odpowiedziały pisemnie, a odpowiedź była już znana. Poza tym zapytano Zgromadzenie czy 

wyraża zgodę na dzierżawienie nieruchomości po roku 2015.  W dniu 12 października 

zostało przesłane zapytanie, odpowiedź przyszła e-mailem w dniu 14 października, a w dniu 

17 października pisemna odpowiedź wpłynęła do Urzędu.  

Radny Pan Janusz Tywoniuk zapytał, czy dyrektor SP ZOZ w Gostyniu jest w stanie 

zagwarantować, że modernizacja i rozbudowa szpitala spełni wymogi związane z 

osiągnięciem standardów zgodnych z rozporządzeniem Ministra Zdrowia.  

Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu Pan Maciej Janiszewski powiedział, że z tą myślą 

przygotowywano tą koncepcję. To kierownik zakładu, a zatem dyrektor SP ZOZ ma 

obowiązek do końca grudnia br. przedstawić wojewodzie pozytywnie zaopiniowany przez 

wojewódzkiego inspektora sanitarnego program dostosowawczy szpitala do wymogów. 

Dyrektor powiedział, że czuje się odpowiedzialny za sytuację służby zdrowia w 

szczególności na terenie powiatu gostyńskiego i nie przedłożenie wojewodzie koncepcji 

uwzględniającej wymogi bez opinii wojewódzkiego inspektora sanitarnego grozi 

wykreśleniem szpitala z rejestru zakładów lecznictwa.  

Program dostosowawczy musi uwzględniać informacje z jakich źródeł będą remonty 

przeprowadzone. Związek Powiatu Polskich oprotestował rozporządzenie, które nakłada na 
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samorządy obowiązek dostosowania szpitali do standardów. Właśnie oto chodzi, który 

samorząd potrafi znaleźć pieniądze, ten szpital będzie istniał w dalszym ciągu.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zapytał, jak wygląda sprawa pozyskania 

pozytywnej opinii Sanepidu w tej sprawie. 

Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu Pan Maciej Janiszewski wyjaśnił, że jest to sprawa 

najbliższych tygodni kiedy wojewódzki inspektor sanitarny wyda opinię. 

Radny Pan Stanisław Zaremba powiedział, że jeśli radni nie podejmą dzisiaj uchwały w 

sprawie wykupu szpitala to przyczynią się do tego, że szpital w Gostyniu będzie 

zlikwidowany. 

Radny Pan Grzegorz Marszałek powiedział, że te słowa powinny paść nie w tym kierunku.  

Radny przytoczył wypowiedź Dyrektora szpitala, który powiedział, że mimo kapitalnego 

remontu szpital nie spełni oczekiwań mieszkańców powiatu gostyńskiego. Radny zapytał 

dyrektora szpitala, czy po remoncie kapitalnym przewiduje dalszy remont. 

Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu powiedział, że radni mając na myśli nowy szpital myślą, że 

szpital będzie ładniejszy, sale będą 2 – 3 osobowe i przy każdym pokoju będzie sanitariat. 

Jednak aż takich wymogów nie nasuwa rozporządzenie ministra. Szpital na pewno będzie 

ładniejszy, będzie miał wyższy standard, będzie bardziej przyjazny pacjentom, ale daleki od 

oczekiwań. Dyrektor powiedział, że nie wie ile kosztuje jedno łóżko, ale najważniejsze jest, 

aby pacjent, który trafia do szpitala, przez okres pobytu czuł się w nim jak najlepiej, był 

najlepiej zdiagnozowany i wyleczony. Taki jest cel polityki zdrowotnej. Czasem pada pytanie, 

gdzie będzie centralna sterylizatornia. Odpowiedź jest prosta nie będzie, ponieważ jest to 

ogromny koszt wybudowania, a część usług „wyrzuca” się na zewnątrz. Szpital nie będzie na 

miarę oczekiwań i marzeń, ale będzie zmodernizowany zgodnie z wymogami 

rozporządzenia. W naszym otoczeniu jest Śrem, Leszno, Rawicz, Kościan. Szpital w 

Kościanie trzy lata temu został wykupiony od sióstr. Kościan w rankingu szpitali zajął 

wysokie 5 miejsce. Obecnie w trudnej sytuacji nie ma odważnego w województwie 

wielkopolskim, który pokusiłby się o budowę nowego szpitala.  

Radny Pan Janusz Sikora powiedział, że przed chwilą padła wypowiedź, że tendencją jest 

„wyrzucanie” usług na zewnątrz. Na poprzedniej sesji radny poruszył ten temat. Przy starym 

szpitalu tych obiektów nie będzie, a przy nowym obiekty będą, a być może nie musiałyby 

być. Nowy szpital wówczas kosztowałby 35 mln zł. Radny stwierdził, że jest to bardzo ważna 

rzecz i zapytał, czy te usługi mogą być na zewnątrz. Radny zwracając się do radnego Pana 

Zaremby powiedział, że radnym najłatwiej byłoby podnieść rękę za remontem starego 

obiektu. Radny powiedział, że che się przekonać, że ten remont faktycznie tyle będzie 

kosztował.  
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Radny Pan Stanisław Zaremba powiedział, że żaden projektant nie wyliczy rzeczywistych 

kosztów budowy nowego szpitala jeśli nie jest wskazany teren. Teren musi być uzbrojony i 

zalesiony, ponieważ nie można postawić szpitala na 5 ha gruncie.  

Radna Pani Kazimiera Poślednik powiedziała, że mówimy o starym budynku, który nigdy 

nie będzie spełniał warunków zdaniem osób, które mają zbyt wysokie wymagania. Narodowy 

Fundusz Zdrowia nie podpisze kontraktów ze szpitalem jeśli nie będziemy obiektu 

remontować. Nie możemy obiektu remontować ponieważ nie ma zgody Zgromadzenia. 

Obiektu nie kupujemy z uwagi na brak zgody  Rady. Możemy tak zadecydować, ale 

konsekwencją takiej decyzji będzie likwidacja szpitala. Jaki los czeka pacjentów z powiatu 

gostyńskiego oraz pracowników służby zdrowia.  

Radny Pan Stanisław Zaremba powiedział, że dyskutujemy nad rozbudową lub budową 

nowego szpitala, a chyba zapomniano jak szpital wyglądał 4 lata temu. Wówczas szpital był 

zadłużony na kwotę 4 mln zł. Ktoś podpisał umowy dzierżawy obiektów szpitalnych ze 

Zgromadzeniem.  

Radny Pan Janusz Sikora zapytał Dyrektora SP ZOZ w Gostyniu jakie jest zadłużenie 

szpitala. Jeśli w ciągu 4 lat spłacono zadłużenie wynoszące 4 mln zł to być może jest szansa 

przeznaczenia środków na budowę nowego szpitala.  

Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu Pan Maciej Janiszewski powiedział, że nie ma zadłużenia, a 

jeśli takie się pojawia to jest 2 – 3 tygodniowe tolerowane przez kontrahentów.  

Sytuacja finansowa szpitala jest stabilna co nie oznacza, że jest dobra. Oszczędności są 

bardzo duże, ale szpital musi się rozwijać i modernizować. W marcu szpital spłaci ostatnią 

ratę trzynastek pracownikom. Szpital otrzyma dotację z ministerstwa, którą przeznaczy na 

zakup sprzętu służący modernizacji szpitala. 

Dyrektor szpitala poinformował, że na znak protestu kilku dyrektorów opuściło naradę z NFZ, 

ponieważ są niejasne warunki kontraktowania świadczeń na rok przyszły. Z dokumentów, z 

którymi dyrektor pobieżnie się zapoznał wynika, że w szpitalu w Gostyniu powinny być 

zamknięte trzy oddziały, czyli zlikwidowane łóżka szpitalne w związku z restrukturyzacją. 

Radny Pan Janusz Sikora zapytał, czy standard szpitala w Gostyniu będzie mógł na tyle 

rywalizować ze szpitalami z ościennych powiatów, że pacjenci z powiatu gostyńskiego nie 

będą wybierać leczenia w innych szpitalach.  

Radny Pan Janusz Tywoniuk powiedział, że dyrektor mówi, że pewne usługi można 

„wyrzucić” na zewnątrz. W programie dostosowawczym nie mówi się nic o centralnej 

sterylizatorni. Pewne urządzenia można włożyć w worek i zawieź do sterylizatorni, ale łóżka 

szpitalnego już się nie zawiezie. Druga kwestia poruszona przez radnego dotyczyła wydania 
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opinii przez wojewódzkiego inspektora sanitarnego. Opiniowany ma być cały program, który 

dotyczy modernizacji szpitala w całości, a więc obiektu w Gostyniu i Poniecu. Tymczasem 

szpital w Poniecu w ogóle nie jest wzięty pod uwagę w programie dostosowawczym.  

Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu Pan Maciej Janiszewski powiedział, że koncepcja 

przedstawiona przez projektanta uwzględnia wymogi rozporządzenia ministra. Taką 

koncepcję projektant stworzył i nie można mu nie wierzyć. Jak poinformował projektant 

przedłożona koncepcja spełnia wymogi. Jeśli chodzi o standard szpitala w Gostyniu w 

porównaniu do ościennych powiatów, to dyrektor wyraził pogląd, że po zmodernizowaniu 

szpitala w Gostyniu na pewno liczba pacjentów w szpitalu gostyńskim się nie zmniejszy.  

Radny Pan Janusz Sikora powiedział, że powiat ma możliwość pozyskania środków do 

2007 r. Powiaty borykające się z podobnymi problemami związanymi z zakładami opieki 

zdrowotnej garną się do modernizacji starych niż budowy nowych obiektów. Radny zapytał w 

jakiej wysokości i jaki szpital otrzymywał dotacje. W 2007 roku można pozyskać pieniądze na 

budowę nowego szpitala. Skoro powiat gostyński byłby pierwszym odważnym powiatem 

miałby szansę pozyskać dużą kwotę.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że najprostszym źródłem informacji jest internet i 

zapewne radny korzysta z niego i widzi ile jednostek otrzymuje środki. W związku z tym, że 

na poparcie słów przywoływany jest Jarocin, który na rozbudowę pozyskał duże środki 

strukturalne w wysokości 9 mln zł omówi ten przykład. Rozbudowa dotyczyła zespołu 

ginekologiczno – położniczego oraz sale chirurgiczne. W związku z tym powierzchnia 2400 

m2 kosztowała 12 mln zł. Kwota 3 mln zł pochodzi z budżetu powiatu. Do radnego nie 

dociera w żaden sposób informacja o możliwościach powiatu. Nie ma alternatywy chcemy 

nowy czy rozbudowujemy stary. Możliwości powiatu buły szeroko przedstawiane. Zaciągając 

kredyt na kwotę 8 mln zl powiat popada w szalone zadłużenie. Podstawowym źródłem 

finansowania jest budżet powiatu.  

Pełnomocnik Starosty ds. Pozyskiwania  Środków Zewnętrznych Pan Gerard 
Misiaczyk wyjaśnił, że na poprzedniej sesji przedstawiał możliwości pozyskania środków z 

Norweskiego Funduszu. Pojawia się nowa możliwość pozyskania środków w latach 2007 – 

2013. Na dziś nie ma żadnych informacji o wysokości tych środków. Na pewno będą większe 

niż były w roku 2004. należy mieć nadzieję, że te priorytety, które wyszczególnione były 

wcześniej będą utrzymane. Nie ma żadnej gwarancji, że takie środki otrzymamy.  

Czasu na złożenie wniosku o pozyskanie środków niewiele. Do końca listopada br. trzeba 

złożyć projekty. Z tym, że trzeba około dwóch do trzech tygodni na opracowanie 

dokumentacji. Jest to w zasadzie jedyna możliwość sięgnięcia po środki zewnętrzne, ale 

decyzja należy do Rady.  
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Radna Pani Kazimiera Puślednik powiedziała, że zapewne jak wszyscy również chciałaby 

nowy szpital w powiecie gostyńskim. Większość osób, które słyszą o możliwości wykupu 

szpitala lub budowie nowego opowiadają się za drugim rozwiązaniem. 

Jednak radni mają świadomość jaka jest sytuacja w budżecie powiatu i na co powiat stać. 

Serce podpowiada budowę nowego szpitala, ale rozum mówi budujmy i modernizujmy stary 

szpital. 

Radny Pan Janusz Tywoniuk powiedział, że Zarząd Powiatu nie przedstawił żadnej 

koncepcji budowy nowego szpitala, a jedynie koncepcję rozbudowy starego obiektu. Można 

więc powiedzieć, że Zarząd Powiatu nie przygotował się do tego tematu. Radny stwierdził, 

że nasi dziadkowie 100 lat temu budowali ten szpital, a w chwili obecnej my nie robimy 

wszystkiego aby budować nowy szpital tylko zmierzamy do kupna starego obiektu. Radny 

stwierdził, że społeczeństwo gostyńskie powinno mieć nowy szpital. 

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że Zarząd Powiatu przedstawia tylko taką 

koncepcję, którą uważa za słuszną i realną do przeprowadzenia. Innych koncepcji Zarząd 

nie proponuje. Jeśli chodzi o koncepcję finansowania to była ona przedstawiona, ale radni tej 

koncepcji niedowierzają. Koszt budowy szpitala w polu, nie w polu, z parkingami, nie z 

parkingami może się różnić kilka milionów.  Jednak nawet 10 mln zł w tę lub w drugą stronę 

to i tak na budowę szpitala powiatu nie stać.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że obecnie dyskutujemy nad rozbudową lub 

budową nowego szpitala, a przecież społeczeństwo powiatu gostyńskiego na ten temat 

wypowiedziało się w referendum w sprawie przystąpienia do Unii Europejskiej. Teraz niech 

uderzą się w piersi wszyscy ci, a szczególnie politycy, którzy agitowani za poparciem 

wstąpienia Polski do UE. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk powiedział, że ok. 2 lat temu była prelekcja w 

sprawie przystąpienia Polski do unii. Wówczas padło pytanie, czy doprowadzenie domów 

pomocy społecznej do standardów to pomysł UE czy też Polski. Wówczas udzielono 

odpowiedzi, że są to nasze polskie wymysły. 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że mówiono ile pieniędzy będziemy mogli 

pozyskać.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że jeśli chodzi o szpital gostyński to nie ma 

żadnego znaczenia czy jesteśmy w Unii Europejskiej, w do niej wchodzimy czy też nie, bo 

każdy na zdrowy rozum kto popatrzy na szpital zauważy, że obiekt ten wymaga remontu.  

Radny Pan Janusz Sikora powiedział, że chciałby od Zarządu Powiatu uzyskać informacje. 

Radny powiedział, że ma informacje, że władze powiatu udały się do gmin na rozmowy w 

celu pozyskania wsparcia finansowego na wykup szpitala. Niektóre gminy wskazywały nawet 

jak Rada Powiatu ma głosować. Powinno się wrócić do gmin i powiedzieć o plusach i 
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minusach budowy i modernizacji szpitala. Wówczas można by uzyskać informacje od gmin 

ile dałaby każda gmina i w jakim okresie na budowę albo na rozbudowę. 

Radny Pan Leszek Hądzlik powiedział, że padły informacje na temat sponsorów. Radny 

zapytał, czy ktoś zadał sobie trud i zwrócił się do potencjalnych sponsorów z pytaniem czy 

chcą wspomóc budowę nowego szpitala, czy też modernizację starego. Radny stwierdził, że 

w powiecie gostyńskim jest ok. 150 radnych. Gdyby każdy z nich zorganizował kwotę 10.000 

zł uzyskalibyśmy pewną sumę pieniędzy.  

Pan Krzysztof Nowak właściciel firmy Kawon w Gostyniu powiedział, że nigdy ze 

Starostwa nie zadano mu pytania na temat wsparcia finansowego budowy choć Pani 

Starosta znała jego zdanie w tej kwestii. Nie zwrócono się do przedsiębiorców gostyńskich z 

pytaniem, czy przedsiębiorcy wsparliby tego typu zadania. Do dzisiaj jeszcze Pan Nowak ma 

możliwość uczestniczenia w pracach Rady Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu i nie ukrywa, 

że jest absolutnym zwolennikiem i tylko zwolennikiem budowy nowego obiektu i nie zgadza 

się z szacunkami przedstawionymi przez Zarząd Powiatu. Pan Nowak przedstawiał wersję 

budowy szpitali w Polsce, np. Akademia Medyczna w Łodzi budowała jedenasto 

kondygnacyjny szpital, gdzie koszt budowy 1m2 wynosił 3.200 zł plus szkielet, który 

oceniany był na osiemset. Wychodzi więc kwota 4.000 zł za 1 m2. 

Nie można przedstawiać tylko i wyłącznie jak „odstraszaka” przykro to stwierdzić, ale jednak 

danych „z sufitu” kosztów budowy szpitala w wysokości 50 mln zł przy założeniu 130 miejsc. 

Czym różni się szpital od hotelu? Jaka jest różnica pomiędzy salkami konferencyjnymi poza 

odpowiednim wykończeniem i odpowiednim materiałem ścieralnym hotelowego pokoju? Pan 

Nowak powiedział, że nie wie ile w szpitalu jest sanitariatów. Przy każdym pokoju hotelowym 

jest węzeł sanitarny. Dane europejskie są następujące -budowa hotelu o standardzie 

europejskim wynosi 2 tys. EUR, czyli 8 tys. zł za 1m2.   Pan Nowak zastanawiał się dlaczego  

przedsiębiorcy są tak bardzo lekceważeni przez władze jeśli chodzi o opinie 

przedsiębiorców, a tak bardzo pożądani gdy potrzeba sponsorować najróżniejsze zadania. 

Właściciel firmy Kawon powiedział, że od 1982 r. ciągle buduje, modernizuje, remontuje. 

Budowa nowego obiektu w stosunku do modernizacji, ale nie wielkiej modernizacji to wartość 

remontów ok. 70 %. W przypadku szpitala, który nigdy jako szpital nie został zaprojektowany 

w odróżnieniu od gmachu naprzeciwko siedziby Starostwa wybudowanego 100 lat temu, gdy 

Gostyń liczył może 7 tys.  mieszkańców. Nasi przodkowie jedli wówczas zupę szczawiową 

na przemian z brukwianą, ale to społeczeństwo było wówczas stać na wybudowanie takiego 

obiektu, który będzie służył jeszcze kolejne 100 lat. Szpital Gostyński budowany jako kasyno 

ma blisko 150 lat. Zgodnie z prawem budowlanym po 100 latach należy podjąć decyzje o 

ekspertyzie budowlanej obiektu, bo być może jest zagrożeniem dla życia i zdrowia ludzkiego.  

Pan Nowak zwrócił się z pytaniem do Dyrektora szpitala, jak wyobraża sobie modernizację i 

zmianę stropu bez ekspertów, na czym opierała się koncepcja projektanta w sprawie 
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remontu skoro nie wykonano ekspertyzy. Nie wykonano ekspertyzy ścian, że wytrzymają te 

stropy, ani ekspertyzy budynków, które chce się połączyć (budynek szpitala sprzed 150 lat i 

domek sióstr dużo młodszy). W jaki sposób chce się realizować rzeczywistą opiekę 

zdrowotną w obiekcie, w którym przeprowadzone będą intensywne remonty. Pan Krzysztof 

Nowak powiedział, że nie chciałby być pacjentem tego szpitala gdy po drugiej stronie ściany 

będzie pracowało wiertło. Na poprzedniej sesji Rady Pan Maciej Nowak pracownik SP ZOZ 

powiedział, że w szpitalu na okrągło przeprowadza się remonty. Pan Krzysztof Nowak 

powiedział, że nie chciał mówić o tym na ostatniej sesji,  bo nie chciał kompromitować Pana 

Macieja Nowaka, ale dzisiaj powie, że Pan Maciej Nowak nie jest żadnym autorytetem, bo 

plan remontu i rozliczenia przedstawiony przez Pana Macieja Nowaka 4 lata temu 

zaskoczyłoby dziecko z podstawówki. Proszę mi odpowiedzieć w jaki sposób zostanie 

zapewnione bezpieczeństwo pacjentów i personelu. Pytań jest bez liku. Pan Nowak 

powiedział, że mimo tego, że tyle lat buduje i remontuje zawsze remonty były 

niedoszacowane na poziomie 40 %. 

Radny Pan Józef Śląski powiedział, że Pan Krzysztof Nowak tak ładnie mówił, że pacjenci 

mają przebywać w ciszy. Radny poinformował, że przez trzy tygodnie przebywał w szpitalu w 

Poznaniu. Przez cały ten czas trwał remont i wiertarki pracowały na okrągło. Leczenie jest 

komfortem, a nie przebywanie w szpitalu. Pan Nowak nie ma po tym zielonego pojęcia.  

Starosta Pani Elżbieta Palka ustosunkowując się do wypowiedzi Pana Krzysztofa Nowaka 

powiedziała, że Pan Nowak zawsze z wielką dramaturgią mówi o szpitalu. Zarzuca się 

władzom samorządowym, że lekceważy przedsiębiorców, a przecież to nikt inny jak właśnie 

Pan Nowak kwestionuje wszelkie wypowiedzi jakie słyszy łącznie z koncepcjami 

projektantów. Jeśli więc mówić o lekceważeniu to w każdym słowie wypowiedzianym przez 

Pana Nowaka jest podbijanie prawdy związanej z prawdomównością samorządu. Założenie 

Pana Nowaka jest takie, że skoro on mówi, że 1m2 będzie kosztował 8 tys. zł to będzie tyle 

kosztował, a gdy Zarząd Powiatu rzeczowo pokazuje na wykresach jakie są możliwości 

powiatu i ile może kosztować budowa nowego szpitala to zdaniem Pana Nowaka jest to 

niewiarygodne. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Pan Andrzej Knebel. 

Powiedział, że gmina Krobia jako pierwsza odpowiedziała na apel Starosty w sprawie 

wsparcia powiatu w związku z wykupem szpitala. W chwili obecnej nie ma mandatu od 

radnych z gminy Krobia, aby podejmować decyzje w tej sprawie, jednak zapewnił, że radni 

na spotkaniu byli zainteresowani, aby wykupić szpital od Zgromadzenia. Jeśli stan naszego 

szpitala będzie się pogarszał, a pacjenci będą wybierali leczenie w innych szpitalach, to 

pieniądze z NFZ pójdą za pacjentem i to te inne szpitale przejmą nasze kontrakty. Rada w 

Krobi jest skłonna wesprzeć finansowo powiat w przypadku wykupu nieruchomości. W 
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kontekście zbliżających się wyborów samorządowych Przewodniczący Rady Miejskiej w 

Krobi jest przeciwny temu, aby budżet gminy obciążać budową nowego szpitala.  

Pan Marek Cichowski radny Rady Miejskiej w Gostyniu występując raczej jako 

mieszkaniec Gostynia opowiada się całym sercem za tym, aby w Gostyniu rozpoczęto 

budowę nowego szpitala. Zwracając się do Starosty powiedział, że zarzucono Panu 

Nowakowi, że poddaje w wątpliwość te dane, które podaje Starostwo. Na kilku spotkaniach 

mógł się zapoznać z prezentacją obfitą w wykresy, słupki, tabelki. Na ostatnim ze spotkań 

zadał pytanie skąd biorą się tak olbrzymie kwoty jeżeli chodzi wykup gruntu. Te kwoty są 

naprawdę odstraszające. Jeśli podaje się kwotę 1.200.000 zł gdzie grunty orne dobrej 

jakości w naszym powiecie dochodzą do kosmicznych cen 40 000 zł za 1 ha. To jeśli chcemy 

budować szpital to na pewno to nie będzie na takich gruntach. W powiecie gostyńskim cena 

za hektar gruntu wynosi 20 000 zł. Za kwotę 1mln zł można kupić 50 ha, a szpital potrzebuje 

gruntu o wielkości 5 – 6 ha. Kolejna sprawa dotyczy przeznaczenia kwoty 7.200.000 zł za 

parkingi i media. Pan Cichowski powiedział, że stwierdza z całą stanowczością, że ktoś chce 

zniechęcić społeczeństwo, radnych powiatowych i radnych gmin do tego, aby opowiadali się 

za budową nowego szpitala. Mówi się, że kwota 10 mln zł stanowi podatek VAT. Szpital jako 

SP ZOZ jednostka organizacyjna jest podmiotem gospodarczym to znaczy, że rozlicza VAT. 

Tak więc VAT może sobie odliczyć. Kwota 10 mln zł nie jest kwotą straconą tylko do 

rozliczenia. Zdaniem Pana Cichowskiego jeśli mówi się o budowie szpitala nie mówiąc o 

wyposażeniu koszt budowy szpitala na 120 – 130 łóżek nie powinien przekroczyć według 

szacunków opracowanych przez Pana Cichowskiego i jego kolegów 20 – 22 mln zł. 

Na wykresach, które przedstawiano wszystkim zainteresowanym podano, że na jedno łóżko 

potrzeba 80 – 120 m2, a więc można przyjąć, że średnio potrzeba 100 m2. Jeżeli policzyć 

100 m2 na jedno łóżko, a w Gostyniu mamy 133 łóżek, wychodzi 13 300 m2. Jak ci, którzy 

optują za modernizacją starego szpitala wytłumaczą, że na działce, która łącznie wynosi 

7.000 m2 pobuduje się szpital, którego powierzchnia będzie odpowiadać normom, tj. 100 m2 

na jedno łóżko, czyli 13 300 m2. Czy będziemy dobudowywać piętra, czy pójdziemy w 

piwnice. Jeśli władze samorządu powiatowego chcą przedstawić takie dane to albo należy 

się przygotować do porządnej dawki informacji nieprawdziwych albo należy je podawać 

rzetelnie przygotowane. 

Szkoda, że przy tak ważnej decyzji nie ma zwolenników jednej koncepcji – budowy szpitala i 

drugiej –modernizacji i rozbudowy. Siła argumentów fachowców potrafiłaby niejednokrotnie 

przekonać ludzi, kto ma rację.  

Na tej sali pojawiały się głosy, aby z decyzją jeszcze poczekać. Stąd Pan Cichowski 

stwierdził, że w tak ważnej sprawie należałoby sprawę rozważyć jeszcze raz i dokładnie ją 

przeanalizować. Podejmowanie decyzji politycznych, pod publikę jest szkodliwe i to brzemię 
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będzie nosić nie 19 radnych powiatowych, nie 150 radnych gminnych, tylko 76 000 

mieszkańców powiatu.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że jest jej strasznie przykro, że z tych spotkań, 

na które Pan Cichowski przychodzi powstał mu taki niesamowity mętlik, bo sądziła, że jest 

człowiekiem mądrym, rozważnym, w związku z tym informacje będzie przekazywać dalej tak 

jak one były faktycznie prezentowane. Tymczasem to co Pan przedstawia to jest zmieszany 

obraz. Starosta ustosunkowała się do kwestii łóżek i potrzebnej powierzchni. Mówiono już 

wielokrotnie, że żadne rozporządzenie nie mówi wprost ile metrów powinno przypaść na 

jedno łóżko. Projektant wychodził od liczby 45 m2 przypadającej na na łóżko. Pokazując 

propozycję budowy nowego szpitala i koszty z tym związane wskazywał na to, że proponuje 

tylko i wyłącznie koszty związane z budową obiektu o takiej samej kubaturze. Nowy szpital o 

takich parametrach jak stary na pewno nie byłby zatwierdzony z tego względu, że przeróżne 

służby i inspekcje na etapie projektowania nie przychyliłyby się stworzenia takiego właśnie 

obiektu. Wielokrotnie mówiliśmy, że szpitale, które się rozbudowywują przeznaczają nie 45 

m2 a nawet 80 – 120 m2 na łóżko.  

Kwestia ceny za grunt – projektant wielokrotnie wskazywał, że chodzi o inną cenę niż cena 

za grunt jako taki. Starosta zapytała radnego Rady Miejskiej w Gostyniu Pana Marka 

Cichowskiego za ile gmina Gostyń sprzedała teren na wyjeździe w stronę Leszna nie grunty 

orne sprzedawane są w przypadku inwestycji. Radny gminy może powiedzieć, że gmina 

Gostyń może dać teren za darmo. Oczywiście, że taka możliwość istnieje. W kuluarach 

ostatniej sesji wyraził się Pan Cichowski w ten sposób, że Rada Miejska w Gostyniu zostanie 

przez Pana tak zmobilizowana, że przeznaczy 30 % budowy nowego szpitala na ten cel. 

Starosta powiedziała, że ma nadzieję, że tą informację Pan Cichowski prezentował poi  

skonsultowaniu z Radą Miejską i dzisiaj może to Pan oficjalnie potwierdzić. Byłoby to coś 

nowego w naszej rozmowie, gdyby Pan Cichowski potwierdził, że Rada Miejska w Gostyniu 

zadeklarowała chęć okrycia 30 % kosztów budowy nowego szpitala.  

Pan Marek Cichowski radny Rady Miejskiej w Gostyniu powiedział, że wypowiedzi 

Starosty są mistrzostwem socjotechniki. Pan Cichowski zwrócił się do starosty, aby nie 

traktowała go jak ucznia, z którym prowadzi Pani lekcje. Być może kilkanaście lat 

spędzonych za katedrą nauczycielską zrobiło swoje. Pan Cichowski stwierdził, że owszem 

powiedział, że robi wszystko co w jego mocy, aby namówić Radę Miejską, gdy radni 

powiatowi podejmą decyzję o budowie nowego obiektu o wsparciu samorządu powiatowego 

skoro gmina Gostyń stanowi 30 % populacji powiatu gostyńskiego. Mówiąc to, Pan 

Cichowski miał na myśli budowę szpitala za 20 – 22 mln zł, a nie 50 mln zł. Z kwotami 

przedstawionymi przez Starostwo Pan Cichowski nigdy się nie zgodzi. Skoro Pani Starosta i 

projektanci twierdzą, że 45 m2 starczy na łóżko szpitalne, to być może jest to możliwe, ale 

dlaczego opieramy się na opinii jednego projektanta i nie zaproszono do rozmów osoby, 

 



 17 

które opowiadałyby się za budową nowego szpitala. Powinno się szukać takich rozwiązań, 

aby zmierzać do budowy nowego szpitala i powiat nie musiałby się tak zadłużać jak zostało 

to przedstawione na wykresach.  

Pan Piotr Radajewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Gostyniu powiedział, że na 

spotkaniu z radnymi Rady Miejskiej w Gostyniu przedstawiano dwie koncepcje – budowy i 

modernizacji szpitala. Wszyscy czekamy na podjęcie decyzji przez radnych powiatowych. Do 

Rady Powiatu należy wytyczenie kierunku, a następnie gminy, a przynajmniej gmina Gostyń 

jest zainteresowana wsparciem powiatu dostrzegając ogromną potrzebę funkcjonowania 

szpitala.  

Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski powiedział, że radny Rady Miejskiej w Gostyniu 

Pan Marek Cichowski przedstawia bardzo niespójne i odbiegające od rzeczywistości 

informacje. Na terenie Gostynia 1m 2 jest wyceniany grubo powyższej 10 zł.  

Pan Marek Cichowski radny Rady Miejskiej w Gostyniu powiedział, że budowy marketu 

czy hipermarketu, na który jest popyt nie można porównywać do budowy szpitala. Na terenie 

powiatu gostyńskiego nie tylko na terenie gminy Gostyń są grunty Agencji Nieruchomości 

Rolnej. Na takie zadania jak szpital, droga, szkoła można pozyskać te grunty za symboliczną 

złotówkę. Jeśli Wicestarosta w to nie wierzy to Pan Cichowski  zobowiązał się jutro 

dostarczyć dokumenty rządowe na ten temat.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek powiedział, że Rada Powiatu dzisiaj podejmie decyzję czy 

wyraża wolę wykupu szpitala czy też nie. Jednak wielu radnych chciałoby szczegółowej 

analizy jakby wyglądała budowa nowego szpitala. można probować pozyskać środki 

norweskie, a Pełnomocnik Starosty ds. Pozyskiwania Środków Zewnętrznych zrobiłby 

rozeznanie ile można pozyskać środków na budowę nowego szpitala. 

Z informacji przekazanych przez Starostę wiadomo, że szpital w Jarocinie pozyskał 9 mln zł 

a swoich włożono 3 mln zł. Powiat gostyński musi dysponować kwotą 3 mln zł (która jest 

potrzebna na wykup), gdyby pozyskać 9 mln to byłoby łącznie 12 mln zł. Szacowane koszty 

remontu na pewno zwiększą się, więc za 20 mln zł można by wybudować jakiś mały 

szpitalik. Pomysł wykorzystania gruntów agencji jest jedną z myśli, które można by 

wykorzystać.  

Na koniec radny zwrócił się do Dyrektora szpitala z pytaniem, czy szpital zamierza 

partycypować w kosztach remontu czy budowy nowego szpitala. 

Dyrektor szpitala w Gostyniu Pan Maciej Janiszewski powiedział, że na to pytanie nie 

jest łatwo odpowiedzieć. Jeszcze dwa lata temu Rada Powiatu rozliczała dyrektora z 

olbrzymich zobowiązań. Szpital utrzymuje się ze środków NFZ, które są li tylko 

przeznaczone na zaspokojenie bieżących leczniczych potrzeb. Mimo najlepszej woli dyrektor 

powiedział, że nie może składać żadnych deklaracji. Dyrektor powiedział, że jest za tym, aby 

Gostyń miał nowy szpital, ale jako znający tę problematykę uważa, że jest to sprawa trudna. 
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Z 20 mln zł nie postawimy nawet szpitala na 50 łóżek. Zwracając się do Pana Krzysztofa 

Nowaka właściciela firmy Kawon powiedział, że jest duża różnica między hotelem a 

szpitalem, ponieważ szpital to całe zaplecze diagnostyczne, medyczne, laboratorium, 

pracownia badań urazowych, sale operacyjne, itd. To decyduje o kosztach. To, o czym mówi 

Pan Nowak wystarczy dla Ponieca – porządnie urządzone 5 łóżek dla chorych przewlekle.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zapytał, czy w przypadku budowy to powiat byłby 

inwestorem czy szpital.  

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak powiedziała, że inwestorem byłby powiat.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy powiat miałby wówczas możliwość odliczenia VAT. 

Skarbnik Powiatu wyjaśniała, że powiat nie może rozliczyć VAT – u.  

Radna Pani Ewa Ciszak zapytała, ile buduje się nowych szpitali na dzień dzisiejszy.  

Etatowy Członek Zarządu Pan Marek Podyma powiedział, że prowadzono rozmowy z 

różnymi projektantami i nie znaleziono żadnego, według projektu, którego budowano by   

nowy szpital, ponieważ takich szpitali się nie buduje. Projektant, który ma doświadczenie 

zagraniczne, a od kilku lat działa w Polsce jednoznacznie stwierdzał, że nie buduje się 

nowych obiektów szpitalnych tylko wykorzystuje istniejące.  

Radny Pan Janusz Sikora zapytał, czy gminy mogą dołożyć pieniędzy na remont czy mogą 

też dołożyć na sprzęt.  

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak przytoczyła art. 55 ustawy o zakładach opieki 

zdrowotnej, w którym mowa jest o tym, że samodzielne publiczne zespoły opieki zdrowotnej 

mogą otrzymać dotacje budżetowe m.in. na inwestycje, w tym zakup wysoko 

specjalistycznych aparatury i sprzętu medycznego. 

Radna Pani Kazimiera Poślednik powiedziała, że będzie głosowała za wykupem szpitala, 

ponieważ nabycie nieruchomości zwiększy majątek trwały naszego powiatu. Gdy pojawi się 

możliwość budowy szpitala, to ten budynek będzie można przeznaczyć do takiego celu, doi 

jakiego służył.  

Uchwała Nr XXXV/258/05 w sprawie wyrażanie zgody na nabycie nieruchomości w 
Gostyniu została przyjęta w wyniku głosowania: 10 głosów „za”, 9 głosów „przeciw”, 0 
głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 3 b)  
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2005 r. 
przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak.  
Salę posiedzenia opuścił radny Pan Kazimierz Musielak.  

Skarbnik poinformowała, że uchwała w sprawie zmian budżetu i w budżecie  dotyczy: 
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1.  Przesunięcia planu wydatków inwestycyjnych z paragrafu  6220 - Dotacje celowe z 

budżetu na  

     finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

innych  

     jednostek sektora finansów publicznych – dotacji przeznaczonych dla szpitala  na 

modernizację   

     w kwocie 1.250.000 zł  - na paragraf 6060 - Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek 

     budżetowych - na wykup budynku szpitala w Gostyniu. 

2. Zwiększenia dochodów  z tyt. niewykorzystanych środków  z wydatków niewygasających  

     w kwocie 22.209 zł – dz. 758 rozdz. 75814 § 0970  i zwiększenia wydatków na studium  

     wykonalności modernizacji szpitala – dz. 851 rozdz. 85111 § 4300.    

3.  Zwiększenia dochodów w PZD z tyt. większych dochodów za zajęcie pasa drogowego o 

kwotę  

     80.000 zł – dz. 600 rozdz. 60014 § 0690 oraz wpływów ze sprzedaży składników 

majątkowych     

     o kwotę716 zł – dz. 600 rozdz. 60014 § 0870.  

4.  Zwiększenia wydatków na  zimowe otrzymanie dróg  o kwotę 80.716 zł oraz przesunięcia  

planu    

     wydatków w PZD pomiędzy paragrafami wynikających ze zmian wartości robót po  

     przetargach dz. 600 rozdz. 60014. 

5.  Przesunięcia planu wydatków pozostałych z usamodzielnień wychowanków – z kwoty 

60.000 zł    

     - dz. 851 rozdz. 85201 § 3110  na przygotowanie projektu  adaptacji  budynku  dla 

Zakładu 

     Aktywności Zawodowej w Piaskach - kwotę 20.000 zł  - dz. 853 rozdz. 85311 § 4300  

     i uzupełnienie rezerwy na pomoc społeczną o kwotę 40.000 zł – dz. 758 rozdz. 75818 § 

4810.   

6. Przesunięcia planu dochodów pomiędzy paragrafami w  DPS w Chumiętkach dz. 852 

rozdz.  

    85202 z § 0840 na § 0870 kwotę 820 zł. 

7. Zmian w planie wydatków pomiędzy paragrafami z załączniku „Plan przychodów i 

wydatków  

   Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2005 rok”. 
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Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał, czy kontrowersyjna kwota 1.250.000 zł 

przeznaczona na ostatniej sesji na modernizację wróci na wykup nieruchomości. Wniosek w 

tej sprawie złożyła Starosta i to skomplikowało sprawę.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że na ostatniej sesji Rada nie podjęła uchwały w 

sprawie wykupu szpitala i kwotę 1.250.000 zł Rada postanowiła przeznaczyć na 

modernizację. 

 

Uchwała Nr XXXV/259/05 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2005 r. 
zastała przyjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy 
„wstrzymujące się”. 

W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Starosta Pani Elżbieta Palka opuściła posiedzenie sesji z uwagi na konieczność wzięcia 

udziału w innym spotkaniu.  

 

Ad 4)  
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Gostyniu Pan dr Czesław Włodarczak poinformował, 

że 15 października br. Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi wydał rozporządzenie w sprawie  

środków związanych z zagrożeniem zjadliwym wirusem ptasiej grypy, które obejmuje zakaz 

organizowania targów z udziałem ptactwa domowego i innych bezgrzebieniowych ptaków, 

przechowywania i prezentacji celem sprzedaży oraz trzymania drobiu na otwartych 

przestrzeniach.   

Rozporządzenie ma na celu zapobieżenie rozprzestrzeniania choroby. Granice dla ptaków 

dziko żyjących są otwarte. Na naszym terenie są trzy duże fermy, a reszta stanowi hodowle 

przyzagrodowe.  

Pan Włodarczak opisał objawy choroby. Jeśli się takie ognisko znajdzie to działania 

epizootyczne polegają na tym, że w promieniu 3 km wybija się wszelki drób, który podlega 

utylizacji. Natomiast w promieniu od 3 km do 10 km powiatowy lekarz weterynarii wydaje 

zezwolenia na ubój tych ptaków względnie może być ubój dokonywany w specjalnie 

przystosowanych rzeźniach.  

Pan dr Włodarczak powiedział, że został powołał Powiatowy Zespół Kryzysowy do 

zwalczania zagrożenia wirusem ptasiej grypy. Powiat gostyński i Inspekcja Weterynaryjna 

jest wyposażona w sprzęt dezynfekcyjny duży i mały.  

 

Ad 5)  
Radny Pan Mieczysław Nowak zapytał jak jest z bezrobociem na terenie naszego powiatu. 
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Etatowy Członek Zarządu Pan Marek Podyma powiedział, że wraz z materiałami na sesję 

Rady Powiatu radni otrzymują informację przekazywaną przez Powiatowy Urząd Pracy w 

Gostyniu na temat danych dotyczących liczby i struktury bezrobotnych zarejestrowanych w 

Powiatowym Urzędzie Pracy co miesiąc.  

Radny Pan Janusz Sikora zapytał, czy o stypendium sportowe może ubiegać się osoba, 

która zajęła wysokie miejsce w zawodach, ale występując w zespole.  

Etatowy Członek Zarządu Pan Marek Podyma wyjaśnił, że jeśli w konkurencja sportowa 

parami i zajęto np. drugie miejsce w mistrzostwach Polski to obaj sportowcy mają drugie 

miejsce.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek powiedział, że oczekiwał, że dzisiaj otrzyma odpowiedź na 

pytanie, które zadał na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Radny powiedział, 

że zwrócił się z pytaniem i prosił o udzielenie wyjaśnienia w sprawie nieudzielania pomocy 

pracownikowi ukąszonemu przez szerszenia. Przez dwie godziny nikt nie raczył mu pomóc.  

Etatowy Członek Zarządu Pan Marek Podyma powiedział, że pytanie zostanie skierowane 

do Dyrektora SP ZOZ w Gostyniu. 

Radny Pan Grzegorz Marszałek stwierdził, że pytanie było już zadane i był przekonany, że 

Dyrektor udzieli na nie odpowiedzi. Tymczasem Dyrektor SP ZOZ opuścił posiedzenie i nie 

pozostawił odpowiedzi. 

 

Ad 6)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zamknął XXXV sesję Rady Powiatu o godz. 21.00 

    

 

 

Protokołowała: 

Eliza Nowak  

 

 

 

 

 

 

 

                                                                 

 


